

ပျော်ရွှင်မှု

GO FORWARD

မှန်ကန်စွာဆောင်ရွက်အတတ်ပညာ

ယူဝမ်းတည်စီမံရွှေ့နှိုး
ထိပ်ယာတပ်မနေလိမ့်
ဝမ်းတည်မှအံ့စရာလေးစီ
ဒီသီးကလဲတော်ဆူညို
တကုန်. ၂၆၁.၁၄၁၅.

လိမ္မော်ရောင် ၂၀၁၇ နို. ၃

အမျိုးအနွယ် ၃ လိမ္မော်ရောင် ၂၀၁၇ နို. ၃ Vol. ၀၅ No. ၃ March 2017.



SAW
KONE
2016

အဲဒီထောင့်အတတ်ကွဲး

“ယသးသမူအဖာမုာ်ဒီး, ယကစံးထီၣ်ပတြာယွာ, ယအိၣ်ဒီးအဖာမုာ်ဒီးယကသးဝံၣ်ယကစာ်လီၤ.” (စံး ၁၀၄:၃၃)

ဒီပုၤဝဲၣ်လၢတၢ်အိၣ်အီၤ, ပုၤဖးလဲၤဆူညါမဲးကစံးကိးဂၤဒဲးသ့ၣ်ဧာ, ကစာ်ယွၤအစုထွဲဟံးဃာ်ပုၤဒီး ဆုၤ ပုၤတုၤဃီၤဆူ (၂၀၁၇)နံၣ်လၢမၢ်ရှးန့ၣ်လံ. ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိ, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီးကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တဖၣ်စံးဘျးစံးထီၣ်ပတြာယွာ, ယုၤဘလံထူ, နွံဆံယံၢ်နံၣ်, နံၣ်တကယၤ, တကယၤယံၢ်ဆံယုၤဘလံတဖၣ်, ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်, တၢ်ပာ်စုအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢအဂ့ၢ်အဝီ, ပုၤဒီးအသူးအသ့ၣ် ဒီးကစာ်ယွၤအလၢကဝီၤအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပထံပကီၢ်တဘျီအံၤအပူၤလီၤ. ပသးခုဒီးဆာဂုၤဆာဝါလိာ်ပသးလၢ လၢမၢ်ရှးအပူၤလီၤ.



တၢ်ကီၢ်ဆူၣ်ဘၣ်ဆၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်မၤ တၢ်ကီၢ်ခါတၢ်မၤလိလံာ်စီဆံ့, တၢ်မၤလိကညီကျိာ်, သး စာ်ခိၣ်နၢ်တၢ်မၤလိ, တူၢ်လိာ်ဖိဒုးအိၣ်သရၣ်, သရၣ်မုၣ်, ကိုဖိမုၣ်ခွါတဖၣ်အဃိ အတၢ်မၤအါသနာ်က့ပုၤဒီးတၢ် သူၣ်ခုသးခုန့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆံ့ကိုဖိတဖၣ်စ့ၢ်ကီး ရၤလီၤ အသးသကုၤဆးဒးလၢ တၢ်သိၣ်လိ ဟ့ၣ်ခီဟ့ၣ်နီၤထူက လုၢ်ယွၤကထါန့ၣ်လီၤ. ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်, ကဝီၤတၢ်သးခုကစီၣ်, တၢ်မၤလိဘၣ်တၢ်သုးကျဲၤ, တၢ်သိၣ်လိအီၤအဃိ တၢ်ဆဲးကျိးဂုၤထီၣ်, တၢ်နၢ်ပာ်လိာ်သးအါထီၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ကစာ်ယွၤမၤတၢ်လၢအဆာကတီၢ်ဒၣ်ဝဲ, စူးကါစီၤ ဆာကတီၢ်အပူၤသးစာ်, လၢကစိာ်တၢ်သးခုကစီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပုၤသးစာ်တနီၤထူးကွံာ်အသးလၢ တၢ်မၤသကိး တၢ်လၢ ဘီမုၢ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအခါ, သးစာ်အိၣ်ဒီးဝဲအါဂၤ လၢအဟ့ၣ်လီၤသးလၢတၢ်လီၢ်အကီၢ်အခဲဒီး ရၤလီၤဘၣ် ကစာ်ယွၤကလုၢ်ကထါန့ၣ်လီၤ. မ်ကစာ်ယွၤအမံၤ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဒိၣ်မၤလၢကဝီၤအီၤတက့ၢ်.



နန်ရွှင်တင်ကွဲး

တနံင်အံၤ ပနာ်ဟူဘၣ်တၢ်စံင်တဲၤတဲၤလီၤတဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤကညီဘျၢထံခဝုရှၢင်အတၢ်တီၢ်ထူ လၢအမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖၣ်တဘီၤယုၢ်ဃီ” ဖဲပုၤကညီဘျၢထံခဝုရှၢင်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၉၉)ဘျီတဘျီကတီၢ်အသိး ကစၢ်ယွၤကလုာ်ကထိၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တီၢ်ထူအံၤ ပကနာ်ဟူဘၣ်စ့ၢ်ကီး ဖဲကီၢ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်ဘျုးတၢ်ဘါအကတီၢ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယွၤအခူအပုၤလၢညါတဖၣ် ကတဲာ်ကတီၤန့ၢ်ပာ်စၢၤပုၤလၢ သ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျိၤအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်, အဒိအတဲာ်လၢပပူၤဒီး လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဖိၣ် လၢအတၢ်ခူတၢ်ပုၤအတၢ်မၤလၢယွၤအကီၢ်ဒီး ပဝဲပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတဖၣ်အကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယွၤအခူအပုၤသ့ၣ်တဖၣ် ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ, တၢ်မၤကီၢ်မၤဂီၤ, တၢ်နးတၢ်ဖိၣ်ဒီး တၢ်ဆၢဂ့ၢ်ကတီၢ်ဘၣ်အခါ အိၣ်ဒီးသးလၢကထုကဖၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ ထုကဖၣ်တဘီၤယုၢ်ဃီန့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်အကီၢ် တၢ်ဘါထုကဖၣ် မ့ၢ်စုကဝဲၤလၢမၤနၢၤတၢ်ပျံၤတၢ်ဖး, တၢ်ထုကဖၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအမၤနၢၤတၢ်လၢတၢ်အိၣ်မူအတၢ်လဲၤအပူၤ ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဒုးဘၣ်ထွဲလိာ်အသးလၢ တၢ်လၢအထံၣ်ဒီးကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲ ဒီးတၢ်လၢကထံၣ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အကီၢ် တၢ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ရူလိာ်သး ဒီးကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထုကဖၣ် မ့ၢ်တၢ်အခိၣ်သ့ၣ်လၢ ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၢ်က့ၤယွၤတဖၣ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တၢ်ထုကဖၣ်ဒိမ့ၢ်တၢ်အလုာ်အလၢ, ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကြားဝဲဘၣ်ဝဲလၢ ဆၢကတီၢ်ကိးကတီၢ်ဒဲးအကီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤ တၢ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤန့ၣ်လီၤ. ဒိယွၤမ့ၢ်ပုၤလၢအဒိကနၣ် ပတၢ်ထုကဖၣ်ဒီး စံးဆၢဝဲအသိး မိပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်စိကမီၤ ဒီဖျိတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပဲၤဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၢ်အါ,

စဲမစၢၣ်
နန်ရွှင်(ပုၤကညီဘျၢထံခဝုရှၢင်)

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်နံၣ်ကယၤ(၂၁)မံးရှာ်တၢ်တိၣ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ် တၢ်ယုထံအတက့ၢ်တၢ်မၤလိ



ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်နံၣ်ကယၤ(၂၁)မံး
ရှာ်တၢ်တိၣ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ် ကရူၢ်(၁)လၢအမ့ၢ်
လံာ်လံာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကျိၤ, ပိာ်မ့ၢ်ဝဲကျိၤ, ခရံၣ်ဖိ
တၢ်မၤဂ့ၤမၤစၢၤဒီး တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲကျိၤ, ကမံး
တံာ်ရုလိာ်မၤသကိးတၢ်သးခုကစီနီဝဲကျိၤ, တၢ်ဘၣ်ထွဲ
တုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲကျိၤသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်
ယုထံအတက့ၢ်အတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤဘၣ်

တၢ်မၤအိၣ်ဖဲလါဖူးတြုၤအါရံၤ (၁၃-၁၇, ၂၀၁၇)နံၣ်,
ခဝုရှာ်နံၣ်တကယၤတၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယဲာ်က
တြုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢ ခဝုရှာ်
ဝဲၤ လီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိ
လၢဝဲကျိၤဃိးကျိၤအစၢၣ်စး အိၣ်ဝဲ(၁၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤ
သိၣ်လိတၢ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒီးကထၢၣ်ယံးအုလး (ပုၤနံၣ်တၢ်
ဒိၣ်မၤတ့ၢ်တၢ်, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်)န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤဂ့ၤထု



တၢ်ပၤစီဆုံ ဖုသရၢ်ဒိၣ်ဒဲနယၢ်ထူအျိၣ်ဒိၣ်



ဖဲ(၁၃.၂.၂၀၁၇)နံၤ ကီၢ်ပကိတကူၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံစီဆုံတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဖုသရၢ်ဒိၣ်ဒဲနယၢ်ထူ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲၤဒုၤဒုၤလုၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အချၢပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်သးကျၢၤ, ပကိတကူၣ်လံာ်စီဆုံကိုပံကွၢ်သီၣ်ထီၣ်ဝံၤ ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤဖးထီၣ်လံာ်စီဆုံဒီး သရၢ်ဒိၣ်စဲမယၢ်ထူဘါထုကဖၣ်အိးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတံာ်တံာ်သတီၢ်ပျံၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်မ့ၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မ့ၢ်စီ, သရၢ်ဒိၣ်သးၤရှၢၣ်, သရၢ်ဒိၣ်ဆၢထံၣ်ဒီးသရၢ်ဒိၣ်ခြီ(Crown)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်ဒီးကမုၢ်တဖၣ်လဲၤန့ၣ်ဆူၤချီၣ်ဒိၣ်ပူၤအခါ လံာ်စီဆုံကိုပံကွၢ်ပိာ်ထီၣ်အခံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤ ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်မ့ၣ်ဒိၣ်ဖီစ့, ပုၤတဲၤဖျါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်မ့ၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မ့ၢ်စီ, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်မ့ၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကြီထၢၣ်ဒုၢ်ဒီး ပုၤကတိၤဟ့ၣ်ကံၤဟ့ၣ်ဘါတၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ရိးခံၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. ပုၤထုကဖၣ်အးလီၤက့ၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စဲမစၢၣ်, ပုၤဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါက့ၤတၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ထီလ့ၣ်ဒီး ပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပျံၤက့ၤတၢ်လၢခံမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်စံၣ်စီလုၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပနံၤဟူဘၣ်တီသုလုၢ်ပိာ်ခွါဝဲကျိၤအခွါယၢ်, ကီၢ်သရၢ်သမါတဖၣ်အခွါယၢ်, ကီၢ်ပကိတကူၣ်လံာ်စီဆုံကိုဖိတဖၣ်အခွါယၢ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤစဲမယၢ်(ဘစီၣ်)

တၢ်ဒီးပၢ်စုသရၢ်န့ၢ်သဘျု



၂၁.၁.၂၀၁၇ ဟီ(၂၅၀၀)န့ၢ်ရံၣ်ပကူဝှ်ကညီ ဘျုထံ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ပၤထံးကဝီၤကီၢ်တီၤအူပကူမိၤန့ၢ်ပၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးပၢ်စု သရၢ်န့ၢ်သဘျုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. ပၤပၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်ဘံၣ်ထူ, ပၤကွဲးနီၣ်တၢ် မ့ၢ်ဝဲသရၢ်န့ၢ်ထီၤလု(ကီၢ်သရၢ်သမိ ကရၢန့ၢ်ရွဲၣ်သယံ), ပၤဖးဖျါထီၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်နီၣ်အၢ (တၢ် အိၣ်ဖျိၣ်န့ၢ်ရွဲၣ်), ပၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် ကြိထံၣ်ဒ့ၢ်, ဒီးဖဲတၢ်ဟံၣ်ထီၣ်စုအဆၢကတီၢ် ပၤယုၤဘၢထုကဖၣ်တၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်လၢကစၢၢ်ထူန့ၢ်လီၤ. သရၢ်လၢဟံၣ်ထီၣ်စုလၢ သရၢ်ဒီးပၢ်စု အိၣ်လီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်ပနီၣ်ဒိၣ်, သရၢ်ဒိၣ်ကၢလၢဂံၢ်, သရၢ်ဒိၣ် ဒဲးယၢၣ်ဒ့, သရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်န့ၢ်ဒိၣ်ထူ, သရၢ်ဒိၣ်ဟီထၢၣ်တီ, သရၢ်ဒိၣ်အံၣ်ထူဒီး သရၢ်ဒိၣ်မ့ၢ်ဘၢန့ၢ်လီၤ. ပၤဟံးစုကွၢ်မၢ်ဒီးဒုးလံာ် ထီၣ်ကီၢ်လံာ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ရဲးခဲ, ပၤကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢသရၢ်လၢ အဒီးပၢ်စုမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စီၤဒိၣ်စုဒီး ပၤကတီၢ်စံးဘျုး

က့ၤတၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ကၢလၢဂံၢ်န့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ န့ၢ်ဟ့ၣ်ဘၢ တၢ်သးဝံၣ်လၢ သရၢ်ကွဲးစၢၢ်ဒီးအသကိးတဖၣ်, ဒီးသရၢ်မုၢ် အနုဖိအတၢ်သးဝံၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤပံၤ ပၤဆိၣ်ဂ့ၤပျီက့ၤတၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်အသီ သရၢ်ဒိၣ်န့ၢ်သဘျုန့ၢ်လီၤ.

သရၢ်မုၢ်တဝါခုၣ်စီ

ဖိတးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပၢ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၢ်



(၁၅.၁.၂၀၁၇) ဂီၤ (၁၁၅၀၀)န့ၢ်ရံၣ်အဆၢ တဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မိလု, ပၤပၢ်ဖျါ ထီၣ် ကီၢ်ကး ကတီၢ် ဒလးဟံၣ်သ့ၣ်ဝဲတံၣ်ကဝီၤ ကီၢ်တကူၣ်ဖိတး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်သရၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်သရၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤ. ပၤပၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မ့ၢ်က့ၢ်ခွဲၣ်, ပၤစံၣ်တဲၤ တဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မိလု, ပၤပၢ်ဖျါ ထီၣ် ကီၢ်ကး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်သရၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤ. ပၤပၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မ့ၢ်က့ၢ်ခွဲၣ်, ပၤစံၣ်တဲၤ တဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မိလု, ပၤပၢ်ဖျါ ထီၣ် ကီၢ်ကး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်ထီၣ်သရၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤ. ပၤပၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်မ့ၢ်က့ၢ်ခွဲၣ်, ပၤစံၣ်တဲၤ

လါမာ်ရှး

၇

လာသရဉ်ဒိဉ်တၢ်မုၢ်ဂုၤ, ပုၤသိဉ်လီၤတၢ်အိဉ်ဖိဉ်လာ သရဉ်ဒိဉ်အဲဉ်ဒုဒီး တၢ်တူၢ်လိာ်ဟံးစုကွၢ်မဲာ် သရဉ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်အိဉ်ရၢၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ထုကဖဉ်ကျၢၢ်တၢ် လာသရဉ် ဒိဉ် စီၤကွဲဒီး ပုၤသိဉ်ဂုၤပျၢ်က့ၤတၢ်လာ သရဉ်ဒိဉ်ထီမ့ၢ် န့ၢ်လီၤ.

လာတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ အိဉ်ဒီးတၢ်သး ဝံဉ်လာသရဉ်မုၢ်အဲးစထာဉ်ဘးသ့, ဖိတးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဒီး တၢ်သးဝံဉ်တဖဉ်လာမၤလၢကပီၤသရဉ်န့ၢ် ပနၢ်ဟူ ဘဉ်လီၤ. တၢ်ဟံးထီဉ်သရဉ်အိဉ်ဃုာ်ဒီး တၢ်မၤလၢက ပီၤ, တၢ်ဟ့ၣ်ကနၢၤသ့တဖဉ်န့ၢ်လီၤ.

သရဉ်ဒိဉ်အဲဉ်ဒု

အမဉ်ပီဉ်လဲဉ်တၢ်သးခုကစီဉ်ကတီၤ ပိဉ်မုၢ်ကရၢ(၂၅)န့ၢ်ယုဘလံၤတၢ်မၤလိ(၁၃)ဘျီတဘျီ



(၂-၄-၂၀၁၇)မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်တကူၣ် အမဉ်ပီဉ်လဲဉ် တၢ် သးခုကစီဉ်ကတီၤပိဉ်မုၢ်ကရၢ တၢ်မၤလိ(၁၃)ဘျီတဘျီန့ၢ်လီၤ. ပုၤဟံးထီဉ်တၢ်မၤလိ အိဉ်ဝဲ(၅၅)ဂၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘဉ်တၢ် မၤအီၤဖဲ ကမါဒိဉ်လုာ် တၢ်အိဉ်ဖိဉ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲ(၅-၂-၂၀၁၇)ဂီၤ(၇:၀၀)န့ၢ်ရံဉ်မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်တကူၣ်အမဉ် ပီဉ်လဲဉ် တၢ်သးခုကစီဉ်ကတီၤပိဉ်မုၢ်ကရၢ (၂၅)န့ၢ်ယုဘလံၤ တၢ်ဘိ တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်အိးထီဉ်ယုဘလံၤတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤ ပုၤ ဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုၢ်အဲဉ်သယုာ်ဖီ, ယုဘလံၤတၢ်ကတီၤ ဆာဂုၤဆာဝါလာ သရဉ်ဒိဉ်ကျိဉ်ထူဒီး ပုၤထုကဖဉ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ် ခြံးစာဉ်န့ၢ်လီၤ. ပုၤတၢ်တၢ်သတီၢ်ပျံၤမ့ၢ်ဝဲ ဖဲခုဉ်ကွဲၣ်, ဖဲခုဉ်ဖီဒီး ဖဲဒဲတဖဉ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤ ခံပတီၢ်တပတီၢ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်မၤလၢ ကပီၤဒီးတၢ်ဘျီတဘျီ အတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤ မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုၢ်စူးကွဲၣ်ထူ, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီဉ်သရဉ်မုၢ်ဖီဝါ, ပုၤ

ကတီၤဒိဉ်ပုၤလၢအိးဘဉ်တၢ်လၢကပီၤမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုၢ်ရိဟံမဉ် ဒီးပုၤဘိထုကဖဉ်တၢ် တဘျီယီဟံစီဆံ လၢကထုဉ် မ့ၢ်ဝဲသရဉ်မုၢ်ဖီဂီၤ, ပုၤသိဉ်ဂုၤပျၢ်တၢ်လာခံ မ့ၢ်ဝဲသရဉ်ဒိဉ်ယီၤအုလးန့ၢ်လီၤ.

ဂီၤ (၁၁:၀၀)န့ၢ်ရံဉ် မ့ၢ်ဝဲယုဘလံၤတၢ်စံးဘျးစံးဖိဉ် တၢ်ဘိန့ၢ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုၢ်ကျၢၤဝါဘျး, ပုၤတဲဖျါကတီၤပိဉ်မုၢ်ကရၢစံဉ်စီၤန့ၢ်လီၤ သရဉ်မုၢ်အဲဉ်သယုာ်ဖီ, ပုၤ ဟ့ၣ်တၢ်ကစီဉ်လာသရဉ်မုၢ်ဖီဂီၤ, ပုၤဘိထုကဖဉ်လၢခံမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုၢ် လွီၢ်ဖိးဒီး ပုၤသိဉ်ဂုၤပျၢ်တၢ်လာခံမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်လၢကစုန့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲဉ် တၢ်ကျဲၤသ့တဖဉ်အံၤပုၤ န့ၢ်ဟူဘဉ်တၢ်သးဝံဉ် လာဝဲကျိၤတဖဉ် ဟံဖိဉ်တၢ်သးဝံဉ်, နီၢ်ခဲရိဉ်ဒီးအသကိး, ကတီၤပိဉ်မုၢ်ကရၢတၢ်မၤလိ အပုၤမၤလိတၢ်ဖိအတၢ်သးဝံဉ်, ကတီၤသရဉ်သမါဟံဖိဉ်အတၢ်သးဝံဉ် သ့တဖဉ်န့ၢ်လီၤ.

နီၢ်ကျၢၤဝါဘျး



တၢ်ပၢ်စီဆုံဆိဘဲဒၢကညီဘျၢထံခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘျီၣ်ရိဖျိၣ်

ဖဲ(၂၅.၁၂.၂၀၁၆)ဂီၤ(၇:၀၀)န့ၣ်ရံၣ်, ဆိဘဲဒၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ကီၢ်မုၢ်တြီၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ပၢ်စီဆုံဘျီရိဖျိၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤပၤဟၤ လီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်အဲၣ်ကျၢမူန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ချာတၢ် ကျဲၤန့ၣ် ပၤကတိၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ် လၢသရၣ်ဒိၣ် အဲၣ်မုၢ်ကပီၤ (ကီၢ်နဲၣ်ရွဲၣ်), ပၤဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်လူသၢန့ၣ်လီၤ. ပၤတံၢ်တံၢ်သတီၢ်ပျံၤမ့ၢ်ဝဲ သးပုၤပဒိၣ်အိၣ်ဇုၣ်ယၢဒီးဖဲရှါန့ၣ်လီၤ. ပၤအိးထီၣ် တြီၤအနီၣ်ဝံၣ်ခံလၢ သဲၣ်ထိးသးပုၤဘိၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢသရၣ်ပူၤ ပၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤ သရၣ်အဲၣ်ကျၢမူ, ပၤပၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်လၢပုၤမူ, ပၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဆၣ်ကပီၤ (ကီၢ်နဲၣ်ရွဲၣ်စၢၤ)ဒီး ပၤထုကဖၣ်လုၢ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် အံၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်တံၢ်တူၤန့ၣ်လီၤ. ပၤကတိၤစံးဘျးတၢ် လၢ သရၣ်မုၢ်စ့သီဝံၣ် ပၤဘါထုကဖၣ်ကျၢၢ်တၢ်လၢခံ မ့ၢ် ဝဲသရၣ်မုၢ်ဘျီထံဒီး ပၤဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤ တၢ်လၢခံ သရၣ်ဒိၣ်လူသၢန့ၣ်လီၤ.

ဂီၤ(၁၀:၃၀)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်ပၢ်စီဆုံအိၣ်ဖျိၣ်

သရၣ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် ဝဲသရၣ်ဒိၣ်လူသၢန့ၣ်, ပၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ် ယိၤရံၣ်ယၢဒီး ဖဲတၢ်ပၢ်စီဆုံစုကတီၢ် ပၤဘါထုကဖၣ်မ့ၢ် ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်န့ၣ်သီန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢပၢ်ထီၣ် အစုလၢသရၣ်ဒီးတၢ်ပၢ်စီဆုံအလီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်လံၤအံၤ ထု, သရၣ်ဒိၣ်လူသၢန့ၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ယိၤရံၣ်ယၢ, သရၣ်ဒိၣ် အဲၣ်မုၢ်ကပီၤဒီး သရၣ်ဒိၣ်တံၢ်တူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပၤလၢ ပံးစုကွၢ်မဲၢ်ဒီးဒုးလံၤထီၣ်ကိၢ်လံၤမ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်လံၤအံၤ ထုန့ၣ်လီၤ. ပၤသိၣ်လီၤသရၣ်ဒိၣ်အသီလၢ ကီၢ်နဲၣ်ရွဲၣ် န့ၣ်လီၤ. ပၤကတိၤဒိၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ရံၣ်လၢထုဒီး ပၤ ဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤဘါထုကဖၣ်လၢခံဝံၣ် ထၢသးဝံၣ်ပျၢ်တၢ် ဝံၣ် သရၣ်ဒိၣ်အသီလၢအမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်လၢပုၤမူ ဆိၣ်ဂ့ၤ ပျၢ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤအပူၤ ပနၢ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်လၢ ဆိဘဲဒၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ကီၢ် လံၤစီဆုံကို ဇံးမၤန့ၣ်အုလးကိုဖိခွါယၢန့ၣ်, မဲလီၤခံတၢ်မၤ လီၢ်ကိုဖိတၢ်သးဝံၣ်, ဖုမရဲးခံကိုဖိလီၢ်လံၤခွါယၢန့ၣ်, ဘီသ့ၣ်ခံတၢ်မၤလီၢ်တၢ်သးဝံၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ်လၢမုၢ်စ့တၢ် သးဝံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖိလၢပုၤ

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆူ န့ၣ်သာဒ့ၣ်

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤဒီးတၢ်စံးဘျးယွၤအဂီၢ်

ဖုသီဃဲၣ်, ဖံၣ်းယဲး, ဖုသ့ၣ်ယုၣ်မ့ၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ် ပုၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ အသ့ၣ်ထီၣ်ရွှၢ်တဖၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လီၤ. မ့ၢ်စါခဲအံၤပဝဲဖိလံၤတဖၣ် ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤ မ့ၢ်ဒါ တဖၣ်လၢ အမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်လီၤ. လီၤလီၤဆီဆီ ပအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤဖုတဖၣ်ဒီး ပအိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးကစၢ်ယွၤလီၤ. ပမၤအိၣ်ပုၤထီၣ်ခံၣ်တၢ်တၢ်ဝံၤလံ. မ့ၢ်သာဒ့ၣ်တၢ်အိၣ်န့ၣ် ပကမၤတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤဒဲလဲၣ်န့ၣ် ဖဲ(၁၁.၂.၂၀၁၇)ဂီၤ(၉:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤ ဝုၢ်ဒဝဲၣ်ခရံၣ်ဖိလီၢ်ခၢၣ်သးဘီၤဒၢၣ်ဒ့ၣ် သာဒ့ၣ်ဖိလံၤတဖၣ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးပဝဲလီၤ. လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တၢ်အိၣ်အံၤ ပုၤဟံးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖုဒိၣ်ဟါ, သရၣ်ဖျိမူ, သဲၣ်ထီးဖိက့ၤ, သရၣ်ဘၣ်ဘျး, ဖါတံၢ်သးတီ, သဲၣ်ထီးမုၢ်ဖိလုၣ်ထူ, သဲၣ်ထီးဒါရုၤ, သရၣ်မုၢ်ဖိခုၣ်, ဖါတံၢ်ထီၣ်ခိၣ်, နီၢ်ကျိၣ်ကွဲၤထူ, သရၣ်မုၢ်နါရုၤ, သရၣ်မုၢ်ပျီၣ်တဖၣ်လီၤ. ပုၤဟံးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၣ်သရၣ်ဘၣ်ဘျး, အိးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢသရၣ်မုၢ်ဖိခုၣ်အတၢ်ထုကဖၣ် လီၤ. ဖုသရၣ်ဒိၣ်ဟါရုၤန့ၣ်ကတိၤတၢ်ဝံၤဒီး ပကွၢ်ဆိက မိၣ်က့ၤတၢ်ဆၢကတီၢ်သာဒ့ၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး ကမ့ၢ်ဝဲဖဲ (၈-၉.၄.၂၀၁၇)န့ၣ်, ကဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤ လၢအမ့ၢ်(၁)တၢ်တုၤတၢ်ဖျိ(၂) ခံဆဲယဲၣ်န့ၣ်တၢ်ဖျိစ့ (၃)တၢ်ဒီးဘျးထံ (၄)တၢ်မၤလၢကဝီၤက့ၤမိၢ်ဟံးသးပုၢ် (၅) တၢ်ရုၤလိာ်မုၢ်လိာ်တၢ်ဘါတဖၣ်လီၤ. ပအိၣ်စ့ၢ်ကိး ဒီးဒ့ၣ်သာဒ့ၣ်အံၤအခၢၣ်စးလၢ ကယိထံက့ၤအဒ့ၣ်ဖိထာ ဖိဒီး ပဃုထာထီၣ်

- ◆ **ဖုသ့ၣ်ယုၣ်- ပုၤလၢကဘၣ်ဃီထံန့ၢ်**
 - (၁) သရၣ်ဖျိမူ(၂) သရၣ်မုၢ်ဖိခုၣ်
 - (၂) သဲၣ်ထီးရွှၢ်က့ၣ်

- ◆ **ဖုသီဃဲၣ်- ပုၤလၢကဘၣ်ဃီထံန့ၢ်**
 - (၁) သးပုၢ်ဖိပံ (၂) သဲၣ်ထီးသးတီ (၃) ဖုဒိၣ်ဟါ
- ◆ **ဖံၣ်းယဲး- ပုၤလၢကဘၣ်ဃီထံန့ၢ်**
 - (၁) သရၣ်ကံဒိၣ် (၂) ဖုဒါသး (၃) သဲၣ်ထီးအဲၣ်မူ တဖၣ်လီၤ.

ခဲအံၤမ့ၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအလဲၤတၢ်လံအသး ယံၣ်လံ. ဒ့ၣ်သာဒ့ၣ်ဖိလံၤတဖၣ် အိၣ်လီၤပြီၤပြီၤအဃိ ပ ဃုထာထီၣ်စ့ၢ်ကိး ခၢၣ်စးတဖၣ်လၢ ကဒုးသ့ၣ်ညါလိာ် က့ၤသးစ့ၢ်ကိးလီၤ. (၁)ကမိၤသ့ကဝီၤ-သဲၣ်ထီးမုၢ်ဖိ လုၣ်ထူ, သဲၣ်ထီးဖိက့ၤ, (၂)ကီၢ်ဆၢကဝီၤ-ဖုဒိၣ်ဟါ, သရၣ်ဖျိမူ, သရၣ်မုၢ်ဟဲရံၣ်လု, (၃) ဒဝဲၣ်ခံကဝီၤ - သရၣ်မုၢ်ထာစု, သရၣ်မုၢ်ဖိခုၣ်, (၄) ပီၤခါကဝီၤ- မ့ၢ်ကံ ဖိအဲၣ်မူ, သရၣ်မုၢ်ဖိဘျး (၅) ကီၢ်ချၢ- သဲၣ်ထီးဒီလု, သရၣ်မုၢ်မ့ၢ်ဘၣ်ထူ, သရၣ်ကီၢ်စံးမုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်အိၣ်အံၤ ပကွဲၤလီၤဆီသ ရၣ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်ထဲဒီးဒ့ၣ်အံၤ အိၣ်လၢ ကီၢ်ပုၤ, အယံၤ န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲ (၁) သရၣ်ထီၣ်လွၢ်လၢအမ့ၢ် သရၣ်မုၢ်က့ မုၢ်အဝၤသးဘီ (၂) သရၣ်မုၢ်ဒီးကထၢၣ်ဖိရံၣ်-ဖုပုၢ် လံာ်စီဆုံက့ၢ်, (သရၣ်မုၢ်ဖိထူအဲၣ်) န့ၣ်လီၤ.

- တၢ်ဆၢကတီၢ် - (၈-၉.၄.၂၀၁၇)
- တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤ - ရွှၢ်တဖၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်

ဒ့ၣ်သာဒ့ၣ်ဖိလံၤတဖၣ်ကီၢ်ပုၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ကီၢ်ချၢမ့ၢ် ဂ့ၤ, ဟဲက့ၤမၤယံၣ်လံမုၢ်တဘျီအံၤတက့ၢ်. မ့ၢ်ပတၢ်ကွဲၤမုၢ် လီၤ. ဟဲက့ၤမ့ၢ်တတုၤလၢတၢ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ လၢတၢ်မၤ စၢၤမ့ၢ်ဂ့ၤ သ့ၣ်နီၣ်ဘၣ်တက့ၢ်.

အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဒ့ၣ်ဘၣ်တဒ့ၣ် စ့မၤဘျး ၃၀၀၀၀၀း ခိဖျိကဝီၤခၢၣ်စးတဖၣ်တက့ၢ်. မိယွၤဆိၣ်ဂ့ၤပုၤဖးတၢ်ဖိကိးဂၤတက့ၢ်.

ဒ့ၣ်သာဒ့ၣ်ဖိလံၤ, လီၤတဖၣ်(ကီၢ်ဒဝဲၣ်ဘျး)



ကိုးဒဝ်ထံးရပ်ဝီဆုံကျဲတၢ်ပပ်စုသရၣ်, သရၣ်မုၢ်ခဲဂၤ

(၂၅.၂.၂၀၁၇)အနံ့မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ်စု သရၣ်ဟူဆၢဒီး သရၣ်မုၢ်ဖီဝါဒိၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒု ဒီးသီတူၢ်ဆၢန့ၣ်အခါ သရၣ်ဒိၣ်လၢဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟံးန့ၢ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအံၤ ပုၤဟၤလီၤဆၢန့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဝါဝါဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်ဆၢန့ၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်စၢယံး ဒီးသရၣ်မုၢ်အံၣ်သဒါဆုံအခါ သရၣ်မုၢ်ဒီးသရၣ်လၢကဒီးဟ်စုခဲဂၤ ဘၣ်တၢ်ဆၢထီၣ်အိၤန့ၣ်လီၤ.

ကမုၢ်ခဲလၢ် ဂဲၤဆၢထၢၣ်သးဝံၣ် နံၣ်ကယၤ(၂၁) အတၢ်သးဝံၣ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ကဒါရၤ ဖးလံာ်စီဆုံဒီး အိးထီၣ်တၢ်ဘါဝဲ ဆီၣ်ထွဲသကိးလၢ စီဆုံစီဆုံန့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်ရိလၢ ကီၢ်လံာ်စီဆုံကိးဖီဒီး သရၣ်သမါဟ်ဖိုၣ်ဝဲ တၢ်ဖးဒီဆၢသကိးလံာ်စီဆုံဘၣ်တၢ်တီဒိၣ်ရိၣ်မဲလၢ သရၣ်ဒိၣ်လ့ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖးပျါထီၣ်ကီၢ်ကးအတၢ်ကွဲးနီၣ် လၢအဘၣ်ယးဒီး သရၣ်မုၢ်ဖီဝါဒိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဖီလွၣ်, လၢအဘၣ်ယးဒီးသရၣ်ဟူဆၢန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ကဲဘျးမူန့ၣ်လီၤ. ဖးလံာ်စီဆုံကိးထီၣ် ထါသးဝံၣ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ကီၢ်လ့ၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကြံထီၣ်ဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်ကဒီး တၢ်သးဝံၣ်ရိလၢ ကီၢ်လံာ်စီဆုံကိးဖီဝဲ လဲၤသကိးဆူတၢ်ဟ်စုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ်စုကတီၢ်သရၣ်ဒိၣ်လၢ ဟ်ထီၣ်စုလၢ သရၣ်ဟူဆၢ

အခိၣ်လီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဆၢထံၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဘီဒီးထူ, သရၣ်ဒိၣ်သီၣ်ဂီၤမုၢ်, သရၣ်ဒိၣ်မိၤထူဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဝါမိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ်ထီၣ်စုလၢသရၣ် မုၢ်ဖီဝါဒိၣ်အခိၣ်လီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်လွဲဘီ, သရၣ်ဒိၣ်မနုၤရှၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကြံထီၣ်ဒုၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မုၢ်ဖီဒီး သရၣ်ဒိၣ်ရှၣ်ခ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ်ထီၣ်စုကတီၢ် ပုၤဘါထုကဖၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ထံမူ, ပုၤဟံးစုကွၢ်မံာ် ဒုးလံာ်ထီၣ် ကီၢ်လံာ်လၢသရၣ်ဒိၣ်စီၤကျဲဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ထံဖိန့ၣ်လီၤ. ပုၤကတီၢ်တူၢ်လီၤ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ခဲဂၤအံၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ထံဖိန့ၣ်, ပုၤကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးသရၣ်ဒိၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မုၢ်ဖီန့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်ယံာ်လွံၤလၢ လံာ်စီဆုံကိးဖီဝဲ ဒီးပုၤကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဖိုၣ်ဖိ ကီၢ်ဖိကီၢ်လံာ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ဆၢထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကနၢ်အဆၢကတီၢ် နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ဒုလၢ သရၣ်ဆၢပုၤဒီး ပုၤဘါထုကဖၣ်ကျၢၢ်တၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်မူပျၢၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤကတီၢ်စံးဘျးတၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ဟူဆၢ, နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်ဝဲ ထါသးဝံၣ်ပျၢၣ်က့ၢ်တၢ် လၢခဲကတၢ်ဒီး ပုၤဆီၣ်ဂ့ၤပျၢၣ်က့ၢ်တၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဖီဝါဒိၣ်အဆၢကတီၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဟူဆၢယုၢ်ထီၣ်အစု ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ် သရၣ်ဒိၣ်ကိးဂၤ ယုၢ်ထီၣ်သကိးအစုန့ၣ်လီၤ.

